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SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Bank komórek macierzystych powstaje w Podzamczu Chęcińskim 
 
W Podzamczu Chęcińskim otwarty zostanie bank komórek macierzystych. Będzie w nim 
przechowywana krew pępowinowa, która może być wykorzystywana przy leczeniu 
kilkudziesięciu chorób min. białaczki, niedokrwistości czy stwardnienia rozsianego. Krew 
będzie pobierana w Świętokrzyskim Centrum Matki i Noworodka w Kielcach. Potem 
określeniem jej parametrów zajmować się będą pracownicy Centrum Krwiodawstwa. W 
razie potrzeby chory będzie mógł skorzystać z próbek zdeponowanych w banku, by 
przeszczepiając je, odbudować układ odpornościowy. Zamrożona krew ma być 
przechowywana bezpłatnie i bezterminowo. W Polsce działają komercyjne banki komórek 
macierzystych. Za pobranie krwi pępowinowej, kobieta musi w nich zapłacić około 3 
tysięcy złotych, a roczny koszt jej magazynowania, to wydatek od 300 do nawet 800 
złotych.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Rusza nabór na stypendia UE dla zdolnych uczniów 
 
166 uczniów z województwa świętokrzyskiego, uzdolnionych w naukach ścisłych i przyrodniczych, 
będzie mogło otrzymać stypendia w ramach 7. edycji regionalnego programu stypendialnego, 
finansowanego ze środków UE. W poniedziałek ruszył nabór do projektu. Na kolejną edycję 
przedsięwzięcia, realizowanego ze środków unijnego programu Kapitał Ludzki, będzie przeznaczane 
600 tys. zł. Stypendyści zostaną wybrani w pierwszym kwartale 2015 r. Otrzymają po 3,6 tys. zł - w 
dwóch ratach. Uczniowie zakwalifikowani do programu muszą być uczniami gimnazjów lub szkół 
ponadgimnazjalnych regionu i spełniać tzw. rodzinne kryterium dochodowe. Punkty w rankingu, 
pozwalającym na uzyskanie stypendium będą przyznawane także m.in. za średnią ocen na świadectwie 
szkolnym, średnią ocen z przedmiotów matematyczno-przyrodniczych lub technicznych i 
zawodowych, wyniki z egzaminów zewnętrznych oraz wyniki uzyskane na wojewódzkich i 
ogólnopolskich konkursach przedmiotowych. Wnioski o przyznanie stypendiów powinni składać w 
szkołach rodzice uczniów lub pełnoletni uczniowie. Szkoły przekażą je potem do Świętokrzyskiego 
Biura Rozwoju Regionalnego (ŚBRR), które realizuje program. Częścią wniosków będą indywidualne 
plany rozwoju edukacyjnego uczniów, przygotowane przez ich szkolnych opiekunów, w których 
uzasadnia się m. in. na jakie cele uczeń chce wydać otrzymane stypendium. Nabór stypendystów 
potrwa do 15 grudnia. Szczegóły dotyczące programu i jego regulamin są dostępne na stronie 
internetowej: Jak powiedziała PAP Dorota Hlebicka-Józefowicz z ŚBRR, w sześciu poprzednich edycjach 
programu stypendia w łącznej kwocie 4,7 mln zł otrzymało 1300 wybitnie uzdolnionych uczniów 
regionu. Celem programu stypendialnego jest wsparcie tych świętokrzyskich uczniów, którzy 
przejawiają szczególne uzdolnienia w zakresie nauk matematycznych, przyrodniczych i technicznych, 
a jednocześnie sytuacja materialna ich rodzin nie pozwala im w pełni rozwijać talentów. 

 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY ZWIĄZKU WOJEWÓDZTW RP    
Dwujęzyczne Świętokrzyskie - pilotaż programu 
 
Andy Williams, dyrektor British Council w Polsce, był  gościem marszałka województwa Adama 
Jarubasa. Przyjechał do Kielc w związku z projektem „Dwujęzyczne Świętokrzyskie”. W naszym 
województwie nie ma ani jednej szkoły, w której realizowane byłoby nauczanie dwujęzyczne. Wkrótce 
ma się to zmienić. British Council projektowi przygląda się z zaciekawieniem i obiecuje pomoc. 
Nauczanie dwujęzyczne polega na tym, że lekcje, bądź ich fragmenty, prowadzone są w języku obcym. 
Nie jest łatwe, bowiem wymaga znajomości języka zarówno od nauczycieli jak i od uczniów. Przynosi 
jednak mnóstwo korzyści, o czym przekonane są szkoły, którym program zaproponowano. - Cieszy 
się on ogromnym zainteresowaniem  - mówi Krzysztof Łysak ze Świętokrzyskiego Centrum 
Doskonalenia Nauczycieli – w pilotażu, który ruszy w grudniu, być może weźmie udział nawet 16 
świętokrzyskich szkół różnych szczebli. Chcemy, by w pierwszym półroczu 2015 roku zorganizowały 
projekty, w których posługiwać się będą językiem obcym. Jak zauważają uczestnicy  spotkania, dzieci i 
młodzież stosunkowo łatwo uczą się obcych języków, jednak poza szkołą nie mają gdzie ćwiczyć w 
praktyce swoich umiejętności. - W nauce języka obcego nic nie zastąpi takiego „żywego” kontaktu, 
stąd nasze zainteresowanie współpracą z British Council – podkreśla marszałek Adam Jarubas – 
kluczem do sukcesu będą też świetnie przygotowani nauczyciele. Jak zauważa Grzegorz Orawiec, 
dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej UMWŚ, edukacja to niejedyny obszar, w którym 
kompetencje językowe są nieodzowne.  – Turystyka, zielona energia, energooszczędne budownictwo,  
specjalizacje, które wyodrębniliśmy w kolejnym regionalnym programie operacyjnym będą wymagały 
międzynarodowych kontaktów i tu też doświadczenia programu będzie można wykorzystywać – mówi. 
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SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Bank komórek macierzystych otwarto w Podzamczu Chęcińskim 
 
Pierwszy w Polsce publiczny bank komórek macierzystych został otwarty przy 
Regionalnym Centrum Naukowo - Technologicznym w Podzamczu Chęcińskim. Instytucja 
będzie swoistym magazynem komórek macierzystych, pobieranych z łożyska kobiety, tuż 
po urodzeniu dziecka. Początkowo krew będą mogły oddawać tylko mieszkanki 
województwa świętokrzyskiego, ale z czasem taką możliwość uzyskają wszystkie Polki. 
Pierwsze próbki mają trafić do biobanku w grudniu tego roku. W sumie pomieści się tam 
400 tysięcy próbek. Komórki mogą być przeszczepiane, aby odbudować układ 
krwiotwórczy i odpornościowy. Wykorzystywane są w leczeniu około 70 chorób, m.in. 
białaczki, chłoniaka, niedokrwistości, stwardnienia rozsianego, czy blizn pozawałowych- 
informuje wojewódzki konsultant ds. ginekologii i położnictwa, dr Wojciech Rokita. 
Zarówno pobieranie komórek macierzystych, jak i ich bezterminowe przechowywanie w 
banku ma być bezpłatne dla kobiet, które zdecydują się oddać krew pępowinową. 
Pieniądze na ten cel mają pochodzić z budżetu województwa świętokrzyskiego oraz od 
samorządów, które zadeklarują chęć przystąpienia do programu- twierdzi dyrektor 
centrum w Podzamczu Chęcińskim Marcin Perz. W województwie świętokrzyskim rocznie 
na świat przychodzi około 10 tysięcy dzieci. Program zakłada, że 70% rodzących kobiet 
zdecyduje się oddać krew do biobanku. Oznacza to, że samorząd województwa musi 
znaleźć na utrzymanie placówki ok. 20 milionów złotych rocznie. Koszt pobrania jednej 
próbki, to prawie 3 tysiące złotych, a roczne jej przechowywanie, to wydatek kilkuset 
złotych. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Pierwszy Publiczny Bank Komórek Macierzystych – otwarty 
 
Pierwszy w Polsce Publiczny Bank Komórek Macierzystych otwarto w Podzamczu Chęcińskim. Pierwsze próbki 
krwi pępowinowej mają tam trafić jeszcze w tym roku - poinformowano podczas inauguracji działalności 
ośrodka. Publiczny Bank Komórek Macierzystych powstał na obszarze Regionalnego Centrum Naukowo-
Technologicznego (RCNT) w Podzamczu Chęcińskim położonym kilkanaście kilometrów na południe od Kielc. 
Będzie się znajdował w budynku dawnej szkoły, która została gruntownie przebudowana na nowoczesny, 
przeszklony obiekt tzw. biobank. Jego remont kosztował 8 mln zł, a wyposażenie ok. 16 mln zł. Inwestycja 
została dofinansowana ze środków unijnych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Świętokrzyskiego. Jak powiedział dziennikarzom dyrektor RNCT Marcin Perz, ta inicjatywa skierowana jest na 
razie wyłącznie do mieszkanek województwa świętokrzyskiego. "Ważna jest świadomość wśród matek, że 
jeżeli ich nie stać na zdeponowanie krwi pępowinowej w prywatnych ośrodkach, mogą to zrobić bezpłatnie u 
nas. Zawsze część, która będzie zabezpieczała potrzeby rodziny, będzie do ich dyspozycji” – zaznaczył. 
Zdeponowana krew będzie także wykorzystywana do badań oraz jeśli wystąpi biologiczna zgodność, pomocy 
innym osobom. To oznacza, że preparaty w publicznym banku stają się – jak podkreślono w prezentacji - 
dobrem społecznym. Komórki macierzyste znajdujące się w krwi pępowinowej wykorzystywane są obecnie do 
leczenia około 70 chorób, głównie nowotworowych. Na całym świecie trwają badania nad zastosowaniem ich 
także w innych schorzeniach m.in. neurologicznych. „Tworząc taką infrastrukturę już wysyłamy informacje do 
najlepszych zespołów badawczych na całym świecie i odpowiadają nam pozytywnie, chcą współpracować” – 
powiedział Perz. Podkreślił, że województwo świętokrzyskie chce być liderem w podejściu do zdrowia 
mieszkańców. Ośrodek będzie także zapleczem dla powstającego na Uniwersytecie Jana Kochanowskiego w 
Kielcach kierunku lekarskiego. Idea banku polega m.in. na tym, aby koszty pobrania i przechowywania krwi 
pępowinowej nie były pokrywane ani przez matki, ani przez szpitale. „Wszystkie pieniądze jakie zarabia 
Regionalne Centrum Naukowo-Technologiczne będą przeznaczane na działalność Publicznego Banku 
Komórek Macierzystych. Wszystko to, co zarobimy mamy przeznaczać na zdrowie mieszkańców 
Świętokrzyskiego” – zaznaczył Perz.      
                  

 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Pierwszy Publiczny Bank Komórek Macierzystych – otwarty 
 

  Z kolei zdaniem marszałka województwa świętokrzyskiego Adam Jarubasa do współfinansowania programu 
powinny dołożyć się także samorządy lokalne. Według Jarubasa prawdziwa praca na rzecz centrum zaczyna się 
dopiero teraz. Jej efektem ma być powszechna wiedza wśród mieszkańców regionu o działalności banku, a 
także o możliwościach zastosowania komórek macierzystych w medycynie. „Mamy już porozumienia z prawie 
wszystkimi szpitalami w województwie po to, aby dać tą ofertę wszystkim mamom w całym regionie” – dodał. 
Dyrektor Świętokrzyskiego Centrum Matki i Noworodka w Kielcach dr Rafał Szpak powiedział PAP, że jedynym 
obciążeniem po stronie szpitali są „koszty pracy ludzkiej”. Zwrócił uwagę, że w kierowanej przez niego 
placówce wykonano do tej pory kilkaset poborów. „Większość z nich to pobory komercyjne, ale były też pobory 
+na ratunek+, czyli sytuacje w których matka celowo zachodzi w ciążę, a pobrane komórki macierzyste po 
porodzie służą ratowaniu starszego, niestety chorego dziecka. Mieliśmy też przypadki, kiedy krew 
pępowinowa pobrana na cele publiczne posłużyła leczeniu osób we Francji oraz Irlandii” – powiedział. Zdaniem 
Szpaka, warto powtarzać, że pobranie krwi pępowinowej to procedura całkowicie bezpieczna, która nie ma 
wpływu ani na przebieg porodu, ani na zdrowie matki i dziecka. „Dziś można leczyć komórkami macierzystymi 
kilkadziesiąt chorób. Co będzie za 20 lat? Pewnie ten katalog będzie dużo szerszy” – zaznaczył. Jak wyjaśniła 
Joanna Gleńska-Olender, kierownik banku, pobranie krwi pępowinowej odbywa się poprzez nacięcie sznura 
pępowinowego. Później próbki trafiają do banku gdzie są zamrażane. Niewielka część materiału trafia do 
badań pod kątem zgodności tkankowej, które przeprowadzi Regionalne Centrum Krwiodawstwa i 
Krwiolecznictwa w Kielcach. W kampanię promującą Publiczny Bank Krwi Pępowinowej zaangażowała się 
aktorka Katarzyna Cichopek-Hakiel, która sama skorzystała z oferty komercyjnego banku komórek. „Opcje są 
dwie. Albo pobrać próbkę, albo ją wylać, wyrzucić. Według mnie tutaj wybór jest oczywisty. Ale trzeba szerzyć 
tę wiedzę, bo wiele kobiet nie zdaje sobie sprawy z tego, że jest taka możliwość” – powiedziała PAP. Obecnie 
dzięki komórkom macierzystym leczone są m.in. nowotwory układu krwiotwórczego oraz wielu narządów, 
nienowotworowe choroby hematologiczne, choroby autoimmunologiczne oraz schorzenia dziedziczne. 

 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Inwestycje w drogi, koleje i szpitale w kontrakcie dla Świętokrzyskiego 
 
Inwestycje w drogi, koleje i szpitale znalazły się wśród projektów zgłoszonych przez samorząd województwa 
świętokrzyskiego w Kontrakcie Terytorialnym. Rząd podjął uchwałę ws. jego zatwierdzenia. Jak podało 
Centrum Informacyjne Rządu, Świętokrzyskie znalazło się w grupie siedmiu województw z zatwierdzonymi 
Kontraktami Terytorialnymi. Podczas wtorkowego posiedzenia Rady Ministrów podjęto uchwały ws. Kontraktów 
województw: lubuskiego, małopolskiego, opolskiego, dolnośląskiego, świętokrzyskiego, warmińsko-
mazurskiego, zachodniopomorskiego. Kazimierz Kotowski z zarządu województwa świętokrzyskiego 
powiedział PAP, że szacunkowy koszt wszystkich projektów, które mają być realizowane w ramach kontraktu, 
wyniósł 10,4 mld zł – to 53 zadania na listach: podstawowej i warunkowej. Na liście podstawowej dokumentu 
znalazło się 15 projektów za 4,2 mld zł, wśród nich – jak podkreślił Kotowski – są "bardzo ważne" dla władz 
województwa inwestycyjne drogowe i kolejowe. To m.in.: budowa drogi ekspresowej S-7 Warszawa-Kraków na 
odcinku Skarżysko-Kamienna – Radom i od Jędrzejewa do granicy z woj. małopolskim, budowa obwodnicy 
Opatowa w ciągu drogi S-74 oraz obwodnicy Morawicy na drodze krajowej nr 73. Rozbudowywana ma być 
także droga wojewódzka nr 764 Kielce – Staszów, a przy większych miejscowościach wzdłuż tej trasy 
powstaną obwodnice. Wyremontowane mają być też linie kolejowe: nr 8 na odcinku Skarżysko-Kamienna – 
Kielce – Kozłów oraz linia nr 25: Sandomierz – Ostrowiec Świętokrzyski – Skarżysko. Lista zakłada także 
wsparcie projektów dotyczących ochrony środowiska, efektywności energetycznej, w tym termomodernizacji 
budynków oraz związanych z odnawialnymi źródłami energii. Zapisane tu zostały także projekty dotyczące 
zrównoważonego, ekologicznego miejskiego transportu, który zostaną ujęte w Zintegrowanych Inwestycjach 
Terytorialnych dla Kielc i okalających je gmin. Na liście podstawowej znalazły się także projekty dotyczące 
budowy szpitalnych oddziałów ratunkowych w Busku-Zdroju i w Kielcach. Z kolei lista warunkowa zawiera 38 
zadań o wartości ok. 6,2 mld zł. Dotyczą one m.in.: rozbudowy dróg krajowych nr 42 i 9, budowy drogi S-74 
Sulejów – Kielce – Opatów – Nisko i budowy łącznicy trasy kolejowej Kielce – Częstochowa z Centralną 
Magistralą Kolejową. Dwa kolejne projekty są związane z ochroną przeciwpowodziową okolic Połańca z 
uwzględnieniem zlewni rzeki Czarnej i wschodniej części Kanału Strumień oraz Sandomierza, z 
uwzględnieniem zlewni Opatówki i Koprzywianki.       
               
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Inwestycje w drogi, koleje i szpitale w kontrakcie dla Świętokrzyskiego 
 
  Na listę warunkową wpisano także przedsięwzięcia dotyczące remontu lub rozbudowy placówek kultury w 
regionie, takich jak: kieleckiego Teatru im. Stefana Żeromskiego, Parku Etnograficznego w Tokarni i 
Europejskiego Centrum Bajki w Pacanowie. Umieszczono tu również zadania związane z rozwojem szkolnictwa 
wyższego, przygotowywane m.in. przez Politechnikę Świętokrzyską. Wśród zadań związanych z ochroną 
zdrowia mają być realizowane projekty rozbudowy Świętokrzyskiego Centrum Onkologii i oddziałów szpitali 
prowadzonych przez samorząd wojewódzki, które już wypełniły lub mają szansę na wypełnienie wymogów 
zostania oddziałami klinicznymi, na potrzeby kształcenia lekarzy na Uniwersytecie Jana Kochanowskiego. 
Założono też rozbudowę i modernizację obiektów szpitalnych i rehabilitacyjnych w Busku-Zdroju oraz dalszy 
etap rozwoju Publicznego Banku Komórek Macierzystych przy Regionalnym Centrum Naukowo-
Technologicznym w Podzamczu k. Chęcin. Jak mówił Kotowski, połowa wniosków zgłoszonych początkowo 
przez samorząd województwa, w wyniku negocjacji z Ministerstwem Infrastruktury i Rozwoju, nie znalazła się 
na liście podstawowej kontraktu. - Już na starcie zyskujemy plus, dzieląc się zadaniami i mając wstępne 
rozeznanie, które z nich mają szansę na realizację – oceniane jako strategiczne i na szczeblu centralnym i 
przez nas (…) Kontrakt umożliwia lepsze przygotowanie konkursów w naszym programie regionalnym – 
podsumował samorządowiec, zapytany o ocenę potrzeby tworzenia tego typu porozumień. Kontrakt 
Terytorialny będzie obowiązującym w latach 2014-2020 głównym porozumieniem rządu z samorządami ws. 
koordynowania dużych, priorytetowych dla regionów inwestycji. Ich finansowanie ma pochodzić z różnych 
źródeł, m.in. z regionalnych programów operacyjnych, zarządzanych na szczeblu krajowym programów 
unijnych i z budżetu państwa. 
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SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Marka Green Velo będzie promowana w Polsce i za granicą 
 
Prezentacja Wschodniego Szlaku Rowerowego "Green Velo" podczas światowej wystawy 
EXPO w Mediolanie, druk wydawnictw, promujących trasę oraz wielki debiut stoiska 
targowego podczas listopadowych targów turystycznych TT Warsaw w stolicy - to 
najbliższe plany Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego, 
związane z promocją marki Green Velo w przyszłym roku. Prezes ROT, Jacek Kowalczyk 
poinformował, że szlak rowerowy Green Velo zaprezentowany zostanie na 
przyszłorocznej wystawie EXPO w Mediolanie zaraz na początku tej imprezy, w maju. To 
bardzo dobry moment na promocję szklaku, także dla turystów zagranicznych - uważa. 
Dobiegają końca prace nad spotami, promującymi szlak, 2-minutowym filmem oraz 
billboardem. Będą one gotowe pod koniec listopada na targi TT Warsaw w stolicy, gdzie 
odbędzie się debiut stoiska, dedykowanego tej nowej marce turystycznej. Szlak Rowerowy 
"Green Velo" przebiega przez 5 województw Polski Wschodniej. Ma 2 tysiące kilometrów, 
w województwie świętokrzyskim niecałe 200. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Grzegorz Świercz o programie na rzecz osób starszych 
 
Aktywizację emerytów i rencistów, zapobieganie wykluczeniu cyfrowemu, lepszą 
dostępność do opieki medycznej i rehabilitacji zakłada opracowany przez samorząd 
województwa program na rzecz osób starszych, który ma być realizowany do 2020 roku. 
Jak powiedział wicemarszałek Grzegorz Świercz - konkretne inicjatywy i pomysły mają 
pochodzić od gmin i organizacji pozarządowych, a finansowanie z programów 
pomocowych Unii Europejskiej. Jak dodał gość Radia Kielce, badania demograficzne 
wskazują, że społeczeństwo starzeje się i z każdym rokiem przybywa osób które już 
zakończyły karierę zawodową. Programy realizowane przez organizacje pozarządowe i 
samorządy muszą dać im zajęcie i poczucie, że nie pozostają na marginesie 
społeczeństwa. To z jednej strony lepsza opieka medyczna i rehabilitacyjna a z drugiej, 
możliwość aktywnego działania. Strategia przewiduje tworzenie takich instytucji jak: 
uniwersytety trzeciego wieku, kluby seniora ale także spółdzielni socjalnych, które mogą 
wykorzystywać doświadczenie starszych osób, dając im jednocześnie możliwość 
dorobienia do emerytury. Wyzwaniem jest także zapobieganie wykluczeniu cyfrowemu tej 
grupy. W tym celu organizowane będą szkolenia dla osób, które będą mogły nauczyć się 
korzystania z komputera i Internetu.  
 
 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Vive będzie promować region w Katarze 
 
Vive Tauron Kielce otrzyma kolejną dotację w ramach projektu „Gramy Razem”. Do 
klubowej kasy do końca 2015 roku wpłynie 550 tysięcy złotych z unijnej dotacji 
przekazanej przez Urząd Marszałkowski. Część tej kwoty zostanie przeznaczona na 
promocję regionu podczas przyszłorocznych mistrzostw świata w piłce ręcznej w Katarze. 
To bardzo bogaty rynek, a miejscowi interesują się szczypiorniakiem. Na trybunach 
zasiądzie wielu kibiców, w tym lokalni biznesmeni, będziemy chcieli to wykorzystać w 
nawiązaniu nowych kontaktów gospodarczych, wyjaśnia prezes Vive Tauronu Bertus 
Servaas. Kieleccy zawodnicy będą promować, między innymi, świętokrzyskie uzdrowiska 
Busko Zdrój i Solec Zdrój oraz sadownicze obszary wokół Sandomierza, zdradza 
marszałek województwa Adam Jarubas. Do tej pory, podczas trwającej 4 lata współpracy 
do kasy Vive Tauronu w ramach projektu „Gramy Razem” wpłynęło już 10 milionów 
złotych z unijnych dotacji. 
 
 
 
 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Plan wspólnej promocji ścieżek rowerowych w pięciu województwach 
 
Regionalna Organizacja Turystyczna Województwa Świętokrzyskiego zaprezentowała w środę 
plany promocji 2 tys. km ścieżek rowerowych przebiegających przez pięć województw. 25 mln 
zł trafi m.in. na spoty telewizyjne, prezentacje na targach i portal internetowy. Regionalna 
Organizacja Turystyczna Woj. Świętokrzyskiego (ROTWŚ) zajmuje się promocją całości projektu 
Wschodniego Szlaku Rowerowego w pięciu województwach (świętokrzyskie, warmińsko-
mazurskie, podlaskie, lubelskie, podkarpackie). Na ten cel przewidziano ok. 24 mln zł. Pierwsze 
fragmenty szlaku będą gotowe w czerwcu 2015 r. - Wiosną, jeszcze przed sezonem 
rowerowym, ukaże się spot telewizyjny promujący szlak; zdjęcia do niego już zostały nakręcone 
latem – powiedział podczas środowej konferencji prezes ROT WŚ Jacek Kowalczyk. Powstanie 
m.in. 45-sekundowy spot telewizyjny oraz pięć spotów regionalnych. - Do tego planujemy 
dwuminutowy film – zaznaczył Kowalczyk. Jak podała ROTWŚ, dobiegają końca prace związane 
z montażem i udźwiękowieniem reklam. Województwa ustaliły, że podczas wystaw targowych 
będą promowały się wspólnie, pod jednym logotypem i na jednym stoisku. - Debiut 
zaplanowaliśmy na 27 listopada na jednych z największych targach turystycznych w kraju, TT 
Warsaw – poinformował Kowalczyk. Regiony nie zamierzają się ograniczać wyłącznie do 
krajowych wystaw. - Pojedziemy wspólnie na jedną z największych tego typu imprez na świecie 
– targi ITB (Berlin – PAP), a także do Utrechtu (Holandia), ponieważ rynek Beneluksu jest rynkiem 
docelowym, tam turystyka rowerowa jest bardzo popularna – zaznaczył Kowalczyk. Regiony 
rozważają także udział w wystawie turystycznej we Lwowie. Wschodni Szlak Rowerowy 
promowany będzie także podczas Wystawy Światowej "Expo 2015" w Mediolanie.    
 
 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Plan wspólnej promocji ścieżek rowerowych w pięciu województwach 
 
- Odbędzie się to w bloku wydarzeń dla turystyki, zaplanowanym na maj przyszłego roku, czyli 
niedługo po inauguracji wystawy – wyjaśnił Kowalczyk. W ramach działań promocyjnych 
powstanie m.in. portal internetowy, a także 2 mln egzemplarzy przewodników, map i folderów 
na temat szlaku. Zaplanowano także uruchomienie „banku wizerunków" dla mediów, czyli bazę 
setek zdjęć wykonanych na szlaku. W maju ogłoszono, że szlak rowerowy będzie występował 
pod marką "Green Velo". Logotypem jest różnokolorowa litera "w" zbudowana z elementów 
rowerowego łańcucha. Hasłem promocyjnym będzie "Łańcuch atrakcji". Projekt zakłada także 
utworzenie wzdłuż trasy 220 tzw. miejsc obsługi rowerzystów z toaletami, punktami 
gastronomicznymi i punktami informacyjnymi. Jak poinformował w środę dziennikarzy 
kierownik projektu tras rowerowych Grzegorz Szczęsny, szlak zostanie podzielony na 12 
tematycznych "królestw", np. "Dolina Bugu", "Mazury Północne" czy "Góry Świętokrzyskie". - 
Dzięki temu łatwiej nam będzie promować poszczególne fragmenty szlaku – podkreślił 
Szczęsny. Wokół szlaku mają powstawać m.in. miejsca noclegowe czy punkty serwisowe dla 
rowerów. W ten sposób "Green Velo" będzie napędzał lokalną gospodarkę i rynek pracy. 
Całkowity koszt przedsięwzięcia zamknie się kwotą 274 mln zł, z czego znaczna część będzie 
pochodziła z Programu Operacyjnego "Rozwój Polski Wschodniej". Planowana łączna długość 
szlaku wynosi 1980 km, z czego przez woj. warmińsko-mazurskie będzie przebiegało 415,9 
km, podlaskie - 594,9 km, lubelskie - 353,6 km, świętokrzyskie - 195,9 km i podkarpackie - 
451,1 km. Turyści będą mogli skorzystać z niektórych odcinków tras w czerwcu przyszłego 
roku. Cały szlak ma być gotowy do grudnia 2015 r. 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
Radom obawia się kolejowej inwestycji w Świętokrzyskiem 
 
Władze Radomia obawiają się, że budowa łącznicy kolejowej, która połączy Kielce z Warszawą zagrozi 
realizacji długo oczekiwanej przez mieszkańców Radomia modernizacji linii kolejowej z tego miasta do stolicy. 
Według resortu infrastruktury inwestycje nie wykluczają się wzajemnie. Łącznica kolejowa umożliwiająca 
połączenie trasy Kielce - Częstochowa z Centralną Magistralą Kolejową ma powstać do 2017 roku. Inwestycja 
ma zapewnić szybsze połączenie Kielc z Warszawą; podróż ma trwać około 2 godzin i 35 minut. Obecnie 
bezpośrednim pociągiem z Kielc do Warszawy, ale przez Radom, jedzie się ponad 3 godziny. Czas przejazdu 
na tej trasie ma się skrócić dopiero w 2020 roku, kiedy zakończy się modernizacja linii kolejowej nr 8 z 
Radomia do Warszawy. Władze Radomia obawiają się, że budowa łącznicy kolejowej w woj. świętokrzyskim 
zagrozi realizacji długo oczekiwanej przez mieszkańców Radomia modernizacji linii kolejowej z tego miasta 
do stolicy. - Po wybudowaniu łącznicy Kielc z Centralną Magistralą Kolejową, już tylko Radomiowi zależeć 
będzie na szybkim remoncie linii nr 8, a wówczas w PKP lub w ministerstwie ktoś może dojść do wniosku, że 
dla samego Radomia nie opłaca się realizować modernizacji trasy kolejowej do stolicy – powiedział w środę na 
konferencji prasowej Kosztowniak. W ocenie prezydenta Radomia, po wybudowaniu łącznicy przewoźnicy 
kolejowi przekierują znaczną część swoich połączeń Kielce-Warszawa-Kielce na CMK. - Radom w oczywisty 
sposób utraci dotychczasowe połączenia nie tylko z Kielcami, Skarżyskiem-Kamienną, ale także z Warszawą i 
innymi miejscowościami leżącymi przy trasie – mówił Kosztowniak. Według niego, powstanie połączenia 
kolejowego z Kielc do Warszawy, z ominięciem Radomia, spowoduje "dalszą degradację regionu radomskiego”. 
Rzecznik prasowy Ministerstwa Infrastruktury i Rozwoju Piotr Popa poinformował w środę, że linia nr 8 oraz 
CMK mają odmienny charakter pod względem relacji pociągów. - Są to linie komplementarne, a nie 
wykluczające się - zapewnił. Obaw władz Radomia nie podziela także członek zarządu województwa 
świętokrzyskiego Jan Maćkowiak, który zabiegał o budowę połączenia w Czarncy pod Włoszczową; Maćkowiak 
jako kandydat PO startuje w wyborach na prezydenta leżącego przy linii nr 8 Skarżyska-Kamiennej. - Jestem 
przekonany, że obie inwestycje – łącznica z CMK w Czarncy oraz linia kolejowa nr 8 (przez Skarżysko i Radom) 
są potrzebne i konieczne – powiedział w środę Maćkowiak. Według niego obie inwestycje "są komplementarne 
i nie są do siebie w opozycji".           
          



PORTAL „ONET.PL”          
Radom obawia się kolejowej inwestycji w Świętokrzyskiem 
 
- Tym bardziej, że »ósemka« - według planów PKP PLK - będzie remontowana jeszcze co najmniej kilka lat. 
Mamy szansę wybudować łącznicę w krótszym czasie i na pewno, na czas remontu linii nr 8, będzie ona 
alternatywą – ocenił. Zdaniem Maćkowiaka nawet po zakończeniu inwestycji na tzw. starej trasie przez Radom, 
obie linie będą się uzupełniały. - Na pewno dla mieszkańców zachodniej części Świętokrzyskiego do Warszawy 
bliżej będzie CMK-ą, a dla mieszkańców Kielc czy Skarżyska bliżej będzie przez linię nr 8 - podkreślił. 
Wiceminister infrastruktury i rozwoju Zbigniew Klepacki w ubiegłym tygodniu powiedział w Kielcach, że 
planowana łącznica kolejowa "jest inwestycją o tyle istotną, że tworzy alternatywną drogę połączenia 
kolejowego Kielc z Warszawą". Pod Czarncą (gmina Włoszczowa) krzyżuje się linia Kielce – Częstochowa z 
Centralną Magistralą Kolejową łączącą Warszawę z Górnym Śląskiem oraz Krakowem. Szacuje się, że 
inwestycja będzie kosztowała około 42 mln zł. Obecnie PKP PLK wspólnie z samorządem województwa 
świętokrzyskiego finalizują jej studium wykonalności. Inwestycja ma się zakończyć w 2017 r. Z kolei 
wyczekiwana od lat przez radomian dojeżdżających do pracy w stolicy modernizacja linii kolejowej nr 8 z 
Radomia do Warszawy jest opóźniona w stosunku do wcześniejszych planów o dwa lata; obecnie jej finał 
planowany jest na 2020 r. Inwestycję podzielono na kilka etapów. Największy problem stanowi odcinek z 
Warszawy Czachówek do Radomia. Ze względu na duże opóźnienia, PKP odstąpiło od umowy z projektantem 
modernizacji na tym odcinku. Procedurę trzeba będzie powtórzyć od nowa. Trwają natomiast już prace przy 
budowie systemu sterowania ruchem kolejowym na całej trasie z Radomia do Warszawy. Do końca roku ma 
być podpisana umowa z wykonawcą prac na odcinku Warszawa Okęcie – Warszawa Czachówek (roboty 
potrwają dwadzieścia miesięcy). Wkrótce ma się też rozpocząć modernizacja stacji kolejowej w Radomiu. 
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SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
ŚCO będzie wykonywać autologiczne przeszczepy szpiku 
 
W Świętokrzyskim Centrum Onkologii będą mogły być wykonywane tzw. autologiczne 
przeszczepy szpiku kostnego, który potem będzie służył pacjentowi w jego procesie 
rehabilitacji i powrocie do zdrowia. Dotychczas osoba, u której zdiagnozowano nowotwór 
poddawana była chemioterapii dostosowanej do układu odpornościowego, nie zawsze 
pozwalającej na całkowite zwalczenie choroby. Możliwość pobrania i wszczepienia szpiku 
umożliwia zastosowanie bardziej agresywnego składu chemicznego, który w normalnej 
sytuacji doprowadziłby nie tylko do wyeliminowania nowotworu ale i śmieci pacjenta. 
Auto przeszczep pozwala bowiem po wyeliminowaniu komórek rakowych, na 
odbudowanie układu immunologicznego wyjaśnia dyrektor Świętokrzyskiego Centrum 
Onkologii, dr Stanisław Góźdź. Dotychczas pacjenci na takie zabiegi musieli jeździć do 
innych klinik, m.in. do Lublina, Warszawy, Gliwic i Poznania. Przetrzymywaniem szpiku 
zajmowało się będzie Regionalne Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Kielcach. 
Kolejnym krokiem będzie uzyskanie przez ŚCO akredytacji od Ministra Zdrowia na 
wykonywanie przeszczepów od dawców spokrewnionych i niespokrewnionych. Możliwe to 
będzie kiedy w centrum wykonanych zostanie 40 autologicznych przeszczepów szpiku 
kostnego. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY ZWIĄZKU WOJEWÓDZTW RP    
Samowystarczalny dom wybudowano w Podzamczu   
 
W Podzamczu zakończyła się budowa jedynego w Polsce autonomicznego domu. Jest on 
samowystarczalny pod względem produkowania ciepła i prądu oraz odzyskiwania wody. 
Budynek obejrzeli marszałek Adam Jarubas i  prezes Świętokrzyskiego Centrum Innowacji i 
Transferu Technologii  Łukasz Bilski. To eksperymentalny obiekt, który ma celu pokazać , że 
innowacyjne i ekologiczne rozwiązania w zasobach budownictwa jednorodzinnego są możliwe. 
Ten jedyny w Polsce dom znajduje się obok Centrum Nauki i Świętokrzyskiego Biobanku. 
Zrealizowany został przez Świętokrzyskie Centrum Innowacji i Transferu Technologii, które 
współpracowało z Instytutem Budownictwa Autonomicznego Wahlberg i Spółka. Poprzez 
wykorzystanie innowacyjnych rozwiązań w budynku w domu będzie możliwe ograniczenie 
zużycia energii. Dodatkowo z tych rozwiązań mogą czerpać chętni, którzy sami będą chcieli je 
zastosować, a naukowcom z Politechniki Świętokrzyskiej będzie on służył do badan i 
eksperymentów. - Budynek jest odpowiedzią na wyzwania współczesnego świata. Jest dowodem 
na to, że energetyczna efektywność jest możliwa – mówił marszałek Adam Jarubas. Dom został 
wybudowany tak jakby miał służyć 4-osobowej rodzinie, a jego głównym celem są niskie koszty 
eksploatacji. Wzniesiono go w ramach projektu: „Budowa domu autonomicznego w Podzamczu 
k/Chęcin na potrzeby badania efektywności energetycznej dla rozwoju Regionu 
Świętokrzyskiego w zakresie specjalizacji Efektywnego Wykorzystania Energii”. Inwestycja 
współfinansowana była przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego (EFRR) w ramach Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 
2007-2013. 
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SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Most w Połańcu oddany do użytku. Połączył dwa województwa 
 
Kierowcy mogą korzystać z nowego mostu na Wiśle. Przeprawa w Połańcu połączyła drogi 
w województwie świętokrzyskim i podkarpackim. Dzięki inwestycji wartej 178 mln złotych 
o kilkadziesiąt kilometrów skróciła się droga do Mielca. Dla mieszkańców wsi położonych 
po obu stronach rzeki, to znaczne udogodnienie ponieważ do tej pory korzystali z 
przeprawy promowej w Połańcu albo z mostu w Szczucinie. Jak mówią teraz znacznie 
łatwiej i szybciej mogą dotrzeć do znajomych, czy rodziny po drugiej stronie Wisły.   Jak 
mówi Włodzimierz Galus, kierownik budowy – przeprawa ma blisko kilometr długości i 
stoi na 14 podporach. Do budowy wykorzystano 1700 ton stali i 13 tysięcy metrów 
sześciennych betonu. Po obu brzegach Wisły do mostu prowadzą nowe jezdnie. Ponadto 
po stronie świętokrzyskiej wyremontowano drogi nr 764 i 765, a na Podkarpaciu 
wybudowano obwodnicę Mielca. 
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Buski szpital uzdrowiskowy wzbogacił się o nowy pawilon 
 
W Uzdrowiskowym Szpitalu "Krystyna" w Busku-Zdroju otwarty został nowy pawilon, w 
którym znajduje się 161 łóżek. Dzięki rozbudowie i modernizacji obiektu zwiększy się 
dostępność do świadczeń medycznych i rehabilitacyjnych, oraz zmniejszy kolejka 
oczekujących na leczenie - informuje prezes uzdrowiska, Wojciech Legawiec. Zakupione 
zostały kabiny siarczkowe, bicze szkockie oraz inny sprzęt rehabilitacyjny. Ponadto 
wybudowano salę gimnastyczną oraz doposażono zaplecze do fizjoterapii. Jak informuje 
dyrektor do spraw lecznictwa buskiego uzdrowiska, Elżbieta Trybun, nowe łóżka mają być 
przeznaczone dla pacjentów wymagających rehabilitacji m. in. po zabiegach 
neurochirurgicznych, kardiochirurgicznych i onkologicznych. Uzdrowisko zamierza także 
wprowadzić nowy rodzaj świadczeń, czyli diagnostykę ruchomości stawów oraz pracy 
mięśni. Inwestycja, która rozpoczęła się w lipcu ubiegłego roku, kosztowała około 14 mln 
zł. Podczas otwarcia nowego pawilonu odsłonięto także pamiątkową tablicę poświęconą 
zmarłemu w 2012 roku dr Wiesławowi Sowiarowi, wieloletniemu ordynatorowi oddziału 
neurologii Szpitala Uzdrowiskowego "Krystyna”.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY RADIA „KIELCE”    
Wzmocniono wały Koprzywianki w Koćmierzowie 
 
Oddany został 2,5 kilometrowy odcinek wyremontowanego wału Koprzywianki w 
Koćmierzowie w gminie Samborzec. Miejscowość sąsiaduje z Sandomierzem, a rzeka jest 
jednym z dopływów Wisły. Cztery lata temu podczas powodzi woda w kilku miejscach 
przelewała się grożąc przerwaniem całego umocnienia powiedział Jacenty Czajka, 
kierownik sandomierskiego oddziału Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. Modernizacja polegała na wzmocnieniu wału ścianką szczelną do głębokości 6 
metrów, ponadto  jego skarpę wyłożono specjalna matą, wyremontowano dwie śluzy i 
drogę przeciwpowodziową. Prace kosztowały ponad 8 mln zł. Zostały sfinansowane z 
„Programu ochrony przed  powodzią w dorzeczu górnej Wisły.” Na ukończeniu jest 
dokumentacja dotycząca podwyższenia wałów Koprzywianki na całej  jej długości. Ma to 
kosztować ok. 200 mln zł. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



PORTAL „ONET.PL”          
W Połańcu otwarto nowy most na Wiśle 
 
Łączący województwa świętokrzyskie i podkarpackie nowy most na Wiśle otwarto w środę w Połańcu. Inwestycja warta 
ponad 200 mln zł skróci drogę z Kielc do Rzeszowa o 25 km oraz połączy tereny dwóch specjalnych stref 
ekonomicznych.Symbolicznego otwarcia przeprawy dokonały dwie rodziny z dziećmi z obu województw, które w 
towarzystwie władz obu województw spotkały się na środku mostu, dokładnie w miejscu, gdzie przebiega granica 
administracyjna. Uroczystość uświetnił pokaz produkowanego nieopodal w Mielcu śmigłowca Black Hawk, który na 
kilkadziesiąt sekund zawisł nad Wisłą. W uroczystym otwarciu mostu wzięło udział kilkaset osób, głównie mieszkańców 
Połańca (Świętokrzyskie) i Borowej (Podkarpackie). - To inwestycja, na którą mieszkańcy Połańca czekali wiele lat. Dzięki 
programowi Rozwój Polski Wschodniej udało się doprowadzić ją do szczęśliwego końca – powiedział dziennikarzom 
marszałek województwa świętokrzyskiego Adam Jarubas. - Za ponad 200 mln zł łączymy regiony – dodał. Zdaniem 
marszałka inwestycja ma ogromne znaczenie m.in. dla działających po obu stronach Wisły Specjalnych Stref 
Ekonomicznych. Po stronie podkarpackiej działa bowiem strefa mielecka, z kolei grunty inwestycyjne w Połańcu 
włączone są do strefy starachowickiej. - Nie wszyscy wierzyli w tę inwestycję, dzisiaj staje się rzeczywistością. 
Oddajemy ten most w roku 15-lecia funkcjonowania województw świętokrzyskiego i podkarpackiego (…) Dziś ta 
przeprawa łączy Kielce i Rzeszów, sieć drogową obu województw. Jestem przekonany, że będzie przynosiła ogromne 
efekty zarówno społeczne jak i gospodarcze – powiedział marszałek województwa podkarpackiego Władysław Ortyl. 
Dzięki inwestycji droga między stolicami obu regionów – Rzeszowem i Kielcami skróciła się o 25 km. Obecna na 
otwarciu podsekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Beata Oczkowicz zaznaczyła, że "most spełnia także 
wymagania NATO-wskie, a więc przyczynia się także do wzrostu bezpieczeństwa naszego państwa". Łącząca oba 
województwa przeprawa na Wiśle ma 955 metrów długości, a razem z drogami dojazdowymi - blisko 6 km. Pod 
względem konstrukcji jest podobna do Mostu Marii Curie Skłodowskiej w Warszawie (do 2011 r. most Północny). 
Inwestycję wyceniono na 178 mln zł, jednak łącznie z wykupami gruntów jej wartość przekroczyła 200 mln zł. Koszty te 
dzielą między siebie oba województwa; w dużej części zostały pokryte z Programu Operacyjnego "Rozwój Polski 
Wschodniej". Budowa mostu w Połańcu jest zaliczana do najdroższych inwestycji tego programu. Przeprawa w Połańcu 
będzie przedłużeniem drogi wojewódzkiej 764 Kielce-Połaniec. Po wybudowaniu mostu trasa będzie się kończyła w 
województwie podkarpackim, na skrzyżowaniu z drogą wojewódzką 982 Szczucin-Jaślany. 
 
 
 
 
 
 
 
 



SERWIS INTERNETOWY ZWIĄZKU WOJEWÓDZTW RP    
Świętokrzyskie uzdrowiska oraz… jabłka w Katarze!   
 
Klub sportowy Vive Tauron Kielce będzie promował  świętokrzyską gospodarkę podczas Mistrzostw Świata w Piłce 
Ręcznej Mężczyzn rozgrywanych w Katarze w styczniu 2015 roku. Na Półwyspie Arabskim promowane będą dwa 
wiodące sektory gospodarki województwa świętokrzyskiego: spożywczo-przetwórczy i medyczno-uzdrowiskowy. 
Porozumienie w tej sprawie podpisali  marszałek Adam Jarubas oraz Bertus Servaas, prezes VTK. Spotkanie 
zorganizowane w siedzibie klubu było też okazją do podsumowania, realizowanego od 2010 roku, projektu „Gramy 
razem dla Świętokrzyskiego”. – Wszyscy wiemy, że żyjemy w wyjątkowym, pięknym regionie, ale wykorzystanie tak silnej 
marki jaką jest klub, przyniosło naprawdę wspaniałe rezultaty. Pragniemy zakomunikować, że zamierzamy kontynuować 
ten projekt; dzisiejsze podpisanie listu intencyjnego zakłada, ze województwo rozszerzy zakres już realizowanego 
projektu o kolejne 550 tys. złotych, które zostaną dopisane do kosztów kwalifikowanych projektu. Jest to związane z 
faktem, że szukamy nowych przestrzeni jeszcze szerszego wykorzystania potencjału klubu – poinformował marszałek. 
Radości ze współpracy z samorządem województwa nie krył  Bertus Servaas: - Upływa cztery lata współpracy pomiędzy 
naszym klubem, a Samorządem Województwa Świętokrzyskiego. Jestem ogromnie szczęśliwy, że nie ograniczaliśmy się 
wyłącznie do wydatkowania unijnych pieniędzy przekazywanych przez Urząd Marszałkowski na promocję regionu, ale 
że ta współpraca była dużo głębsza, oparta na wzajemnym zaufaniu. Za to bardzo serdecznie dziękuję Urzędowi 
Marszałkowskiemu, a w szczególności panu marszałkowi – mówił Bertus Servaas, prezes klubu VIVE Tauron Kielce. W  
konferencji, poza marszałkiem Adamem Jarubasem oraz władzami klubu, wzięli także udział przedstawiciele 
Uzdrowiska Busko - Zdrój, Solec – Zdrój, Hotelu Bristol w Busku - Zdroju, a także przedstawiciele grup producenckich z 
rejonu Sandomierza. Bowiem, jak zapowiedziano, podczas mistrzostw w Katarze to właśnie branża uzdrowiskowa i 
rolniczo-przetwórcza będą szczególnie mocno promowane. Jak mówił podczas spotkania wiceprezes klubu kieleckich 
szczypiornistów Marian Urban, akcja promująca Świętokrzyskie skierowana będzie także do arabskich biznesmenów, 
którym przekazywane będą informacje dotyczące terenów inwestycyjnych w naszym regionie. Promowane będą też 
m.in. ćmielowska porcelana, czy Stadnina Koni w Michałowie. – Fakt, że akcja promocyjna będzie prowadzona podczas 
styczniowych Mistrzostw Świata w Piłce Ręcznej odbywających się w Katarze, nie oznacza wcale, że będzie skierowana 
wyłącznie do ludności zamieszkującej Półwysep Arabski – mówił Urban podczas spotkania. – Przeciwnie! Chcemy 
zainteresować Świętokrzyskiem wszystkich, którzy się tam pojawią, a przyjadą, jak wiemy reprezentacje 23 państw oraz 
działacze i kibice z tych krajów . 
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SERWIS INTERNETOWY ZWIĄZKU WOJEWÓDZTW RP    
Świętokrzyska Gala Jakości 
 
8 grudnia  w Sali Koncertowej Wojewódzkiego Domu Kultury w Kielcach odbędzie się 
Świętokrzyska Gala Jakości, podczas której uroczyście wręczone zostaną nagrody Laureatom 
XVI edycji Konkursu Świętokrzyska Nagroda Jakości oraz Laureatom i Wyróżnionym w VI edycji 
Konkursu Świętokrzyski Racjonalizator. Głównym celem konkursu Świętokrzyska Nagroda 
Jakości jest promowanie i nagradzanie wyróżniających się w regionie przedsiębiorstw, instytucji 
oraz organizacji, które poprzez stałe doskonalenie się, wdrażanie nowoczesnych systemów i 
modeli zarządzania, dorównują światowym standardom jakości nie tylko w zakresie 
oferowanych usług i produktów, ale również w sferze swojego wewnętrznego funkcjonowania 
na wszystkich poziomach struktury organizacyjnej. Świętokrzyska Nagroda Jakości stanowi  
integralną część systemu nagród przyznawanych przedsiębiorstwom i organizacjom za 
wdrażanie i doskonalenie nowoczesnych metod zarządzania przez jakość. W XVI edycji 
Świętokrzyskiej Nagrody Jakości, Kapituła Konkursu pod przewodnictwem członka zarządu 
województwa Kazimierza Kotowskiego, przyznała łącznie trzy Nagrody Główne w 
poszczególnych kategoriach. Istotą konkursu Świętokrzyski Racjonalizator jest pobudzanie 
rozwoju Województwa Świętokrzyskiego poprzez wspieranie działalności innowacyjnej - 
nagradzanie rozwiązań chronionych oraz projektów wynalazczych zgłoszonych do ochrony w 
Urzędzie Patentowym RP. W ramach VI edycji konkursu Świętokrzyski Racjonalizator Komisja 
Konkursowa pod Przewodnictwem Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Adama Jarubasa 
przyznała dwie Nagrody Główne, jedno Wyróżnienie oraz 12 Nagród za zgłoszone wynalazki. 

 
 
 
 
 
 
 
 





 
PRZEGLĄD PRASY 

25 listopada 2014 roku 
 

Urząd Marszałkowski 
Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach 

Biuro Prasowe 
tel. (41) 342-13-45; fax. (41) 344-60-46 

rzecznik prasowy  tel.  (41) 342-17-54 
biuro.prasowe@sejmik.kielce.pl 

Zeskanuj kod QR i przeczytaj przegląd prasy w Serwisie Biura Prasowego 



SERWIS INTERNETOWY ZWIĄZKU WOJEWÓDZTW RP    
Nowy Informator Turystyczny Województwa Świętokrzyskiego 
 
Ponad 150 stron, kilkadziesiąt ilustracji i wszystkie najważniejsze informacje, potrzebne 
do aktywnego i ciekawego zwiedzania pięknego województwa świętokrzyskiego - to 
wszystko znalazło się w nowym Informatorze Turystycznym Województwa 
Świętokrzyskiego. 
Każdy może go bezpłatnie pobrać z Internetu. (www.sejmik.kielce.pl) 
W informatorze znalazły się opisy, wraz z adresami i adresami stron internetowych 
kilkuset atrakcji naszego regionu. Są one podzielona na kilka działów: 
- Kielce - miasto 5 rezerwatów 
- Atrakcje turystyczne 
- Placówki kultury 
- Przyroda województwa świętokrzyskiego 
- Turystyka aktywna 
- Rekreacja 
Co ważne, opisane są w nim wszystkie większe szlaki turystyczne w naszym 
województwie - piesze, tematyczne i rowerowe. Znajdziemy również adresy organizacji, 
które pomogą nam w aktywnym wypoczynku w Świętokrzyskim. 
W informatorze znajdują się również dokładne informacje dotyczące bazy noclegowej, 
bazy uzdrowiskowej, komunikacji, bezpieczeństwa turystów, biur podróży czy bazy 
agroturystycznej. 
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Świętokrzyskie na Targach Turystycznych TT Warsaw   
 
W dniach 27-29 listopada w Warszawie odbędą się Międzynarodowe Targi Turystyczne TT 
Warsaw. Jak co roku nie zabraknie na nich prezentacji regionu świętokrzyskiego.  Podczas 
targów po raz pierwszy zaprezentowane zostanie stoisko GREEN VELO w ramach projektu 
„Trasy Rowerowe w Polsce Wschodniej – promocja”. Jak kołysze wiatr, jak pada deszcz, 
jak świeci słońce, jak pachnie las w Górach Świętokrzyskich? Tego wszystkiego można 
będzie się dowiedzieć dzięki Odlotowej Kapsule 5D, czyli nowatorskiemu, unikalnemu, 
stoisku promocyjnemu Województwa Świętokrzyskiego, nazwanego Odlotową Kapsułą 
5D. W niej można oglądać dwa filmy w technice 5D, które prezentują atrakcje regionu.  
Osiem metrów długości, srebrzyste, nitowane aluminium, wielki logotyp regionu oraz 
multimedialne wnętrze -  odlotowa kapsuła 5D nie może zostać niezauważona. Widza 
oczarują tam przede wszystkim efekty wizualne, dźwiękowe, ale także ruch, podmuchy 
powietrza, zapachy świętokrzyskich pól, orzeźwiający letni deszcz, czyli  podróż po Ziemi 
Świętokrzyskiej w pięciu wymiarach. Dodatkowo podczas targów, będzie miała miejsce 
premiera stoiska GREEN VELO w ramach projektu „Trasy Rowerowe w Polsce Wschodniej – 
promocja”. Na stoisku znajdą się dwa symulatory jazdy na rowerze trasą GREEN VELO w 
trzech wymiarach. Atrakcją stoiska będą także pokazy rowerowe Krystiana Herby – 
wielokrotnego mistrza Polski w trialu rowerowym. 
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W Świętokrzyskim będą szkolne inkubatory dwujęzyczności 
 
Świętokrzyskie Centrum Doskonalenia Nauczycieli w Kielcach zaprasza szkoły 
podstawowe, gimnazja oraz szkoły ponadgimnazjalne do udziału w projekcie 
pilotażowym Szkolne Inkubatory Dwujęzyczności. Głównym zadaniem szkół, które 
zgłoszą się do udziału w projekcie będzie przygotowanie i realizacja inicjatyw 
dwujęzycznych. Zainteresowane placówki mogą się zgłaszać do 5 grudnia 2014 roku. 
Celem projektu jest podniesienie umiejętności uczniów w zakresie praktycznego 
posługiwania się językiem obcym, ale równie ważny jest wzrost kompetencji 
metodycznych nauczycieli w zakresie nauczania dwujęzycznego. W ramach projektu 
odbędzie się cykl szkoleń dla nauczycieli dotyczący m. in. zintegrowanego nauczania 
przedmiotowo-językowego, wykorzystywania platformy e-learningowej w nauczaniu 
dwujęzycznym, a także eTwinningu, czyli pomysłów na międzynarodowy projekt 
edukacyjny. Będą również wizyty studyjne w szkołach, które realizują nauczanie 
dwujęzyczne. Będą mogli w nich uczestniczyć nauczyciele i dyrektorzy szkół zgłoszonych 
do projektu. Ważną częścią projektu będzie również utworzenie platformy e-learningowej 
– Cyfrowego Laboratorium Dwujęzyczności, które zakłada m. in. stworzenie sieci 
współpracy i samokształcenia dla nauczycieli oraz bazy materiałów metodycznych. 
Realizacja projektu potrwa do czerwca 2015 r. 
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Jan Maćkowiak wicemarszałkiem województwa 
 
Jan Maćkowiak będzie przedstawicielem Platformy Obywatelskiej w Zarządzie 
Województwa Świętokrzyskiego. Tak zdecydowała Rada Regionu ugrupowania. Nie była to 
jednak decyzja jednogłośna. Na Maćkowiaka zagłosowało 24 członków rady, a na 
Grzegorza Świercza 10 - poinformowała przewodnicząca Platformy, Marzena Okła 
Drewnowicz. Jan Maćkowiak będzie wicemarszałkiem województwa. Decyzję o tym, że 
Platforma dostanie to stanowisko w zarządzie, podjęli wcześniej liderzy PSL i PO. W 5-
osobowym Zarządzie Województwa, Platforma będzie mieć tylko jednego przedstawiciela. 
Koalicja PSL- PO, która nadal będzie rządzić w województwie świętokrzyskim będzie mieć 
w sumie 20 mandatów. Ludowcy zdobyli ich 17, a Platforma 3. W poniedziałek odbędzie 
się pierwsza sesja nowego sejmiku. 
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Promocja regionu na Międzynarodowych Targach Turystycznych 
 
Województwo Świętokrzyskie prezentuje się na Międzynarodowych Targach 
Turystycznych w Warszawie. Region reprezentują: Urząd Marszałkowski, Kielce i 
Sandomierz oraz kilka hoteli. W stolicy jest też Regionalna Organizacja Turystyczna z 
Odlotową Kapsułą 5D, czyli miejscem gdzie można oglądać filmy w technice 5D, 
prezentujące atrakcje regionu. Na warszawskich targach premierę ma stoisko Green Velo 
promujące trasy rowerowe w Polsce Wschodniej. Na stoisku znajdują się 2 symulatory 
jazdy na rowerze po szlaku. Atrakcją stoiska będą także pokazy rowerowe Krystiana 
Herby wielokrotnego mistrza Polski w trialu rowerowym. Ścieżka będzie miała 2 tysiące 
kilometrów i przetnie pięć województw. Wzdłuż niej powstanie 220 miejsc obsługi, w 
których znajdą się toalety, pawilony gastronomiczne i punkty informacyjne. Budowa trasy, 
która ma być gotowa pod koniec przyszłego roku, kosztuje 200 milionów złotych. 
 
 
 
 
 
 
 
 




